
que és just, una llei de finançament autonòmica correcta, i
ara ens preocupem del que vostés enceten a pactar en la llei
de finançament de les corporacions locals, que se va encetar
a pactar –segons vostés, els portaveus del seu partit han
declarat–, ens preocupa que ens tornen a marginar. Senyor
Puig, com pot dir vosté que eixa llei no té concrecions espe-
cífiques en segons quins territoris? Vosté ha parlat d’una
cosa que es diu municipis turístics? Vosté ha sentit dir que el
nostre país té mar? Vosté ha sentit parlar que eixa llei gene-
ral pot tindre definicions concretes sobre finançament de
municipis costaners, municipis turístics? Hem d’estar pre-
sents, com a poble valencià, en eixa jugada o no? Hem de
relegar-mos i subordinar-mos al que pacte el PP i el PSOE
en Madrid? Com sempre? Hem de resignar-nos? No.

Per tant, nosaltres, com a valencianistes –i per cert, he
vist les seues esmenes, i la veritat és que, si el text del
govern no aporta gran cosa, les seues esmenes aporten molt
poca cosa també, molt poca, molt poca–. Per tant, si real-
ment el que volien vostés era fer un text millor, més avan-
çat, haver presentat una alternativa.

Però mire, nosaltres, que considerem que és necessari i
convenient articular una llei que articule, en el segle XXI, el
municipalisme valencià. Esta llei és correcta? No és correc-
ta, és manifestament millorable. L’anem a millorar i d’això
dependrà si el nostre vot és favorable o negatiu. Però el que
no podem fer és negar la tramitació d’una llei de règim local
sense donar argumentacions substantives. Dir, com a gran
element, que falta el finançament local quan s’enceta la
negociació del finançament local, perquè vosté sap que això
és una llei de bases. A mi m’agradaria un altre model d’es-
tat, mire, com el PSC, però és que vostés ja no arriben ni al
PSC, m’agradaria un model d’estat més plurinacional per-
què unitat a Espanya no és uniformitat. I jo lamente que el
seu partit, cada vegada siga menys PSPV i més PSOE de
Madrid, ho lamente, ho lamente, de veritat els ho dic.
Perquè els ho torne a dir, amb eixos posicionaments de dir
que sí a tot, al que fa el govern central, estan hipotecant l’al-
ternativa política d’este poble, l’estan hipotecant. Estan
impedint que des de l’esquerra donem un canvi que necessi-
ta les Corts Valencianes i configurar un nou govern.

I li torne a dir una cosa, senyor Puig: no torne a dir, per-
què està hipotecant els futurs i possibles acords que tenim –i
vostés saben que en tenim molts–, està posant en una situa-
ció molt difícil les alcaldies que en estos moments estem
compartint i vostés ho saben. El que passa és que vostés...
(Remors) Vostés s’han mal acostumat, vostés s’han mal
acostumat i si continuen per ahí estan posant en risc gover-
nabilitats importants de cara al futur, de cara al futur i, si vol,
li recorde ara els municipis on el PP i el PSOE, començant
per Senija –i podem continuar– governen conjuntament.

Vull dir, ací que cadascú se mire sa casa i, a partir d’ahí,
mirem la de tots. Però mire’s vosté casa seua.
La senyora presidenta:

Señorías, vamos a proceder a la votación de este primer
punto, es decir, la votación ordinaria de la enmienda.
Comienza la votación. Votos a favor, 37. Votos en contra,
50. Abstenciones, 4. Queda desestimada la enmienda.
La senyora Mollà Herrera:

Si fóra possible repetir la votació perquè és que no fun-
ciona, jo canvie la targeta –és un segon–, perquè posa:
«Incorrecto. Inténtelo otra vez», sense present ni res.

Vull exercir el meu dret i crec que ho he dit al comença-
ment.

La senyora presidenta:
Señora, ¿cuál es el sentido...

La senyora Mollà Herrera:
No, però jo no l’he tocada. Està girada la targeta, no l’he

tocada. Si fóra possible, jo demane una votació perquè he dit
la meua voluntat de votar abans que començara.
La senyora presidenta:

¿Cuál es el sentido de su voto, señora Mollà?
La senyora Mollà Herrera:

L’abstenció.
La senyora presidenta:

Abstención. Le puedo decir que todos los sistemas infor-
máticos están revisados –¡por favor!–, se revisan todos
antes. Sí rogaría a los diputados, porque lo comentan los téc-
nicos, que las tarjetas son muy sensibles, entonces hay gente
que normalmente pues juega un poco con ellas, que se abs-
tuvieran de esos juegos porque luego hace que las conexio-
nes no sean las adecuadas.

Sabemos el sentido de su voto y como, lógicamente, su
voto no altera el sentido de la votación, el criterio de esta
presidenta es no repetir la votación.

Señorías, continuamos.

Declaració institucional de suport al sector tauleller

La senyora presidenta:
Queda desestimado este punto y ahora, señorías, se va a

proceder a la lectura de una declaración institucional que
todos los grupos parlamentarios han hecho llegar a esta
Mesa de Les Corts.

«Declaració institucional:
»Les Corts Valencianes mitjançant la present declaració

institucional volen mostrar el seu suport al sector tauleller
en la nostra comunitat.

»La greu crisi econòmica que patim ha provocat una cai-
guda considerable de l’activitat empresarial, afectant, espe-
cialment, el sector tauleller de la província de Castelló, on
s’han destruït fins desembre del 2009 vora 100.700 llocs de
treball. Estes dades preocupants han fet que des de les asso-
ciacions empresarials, els sindicats i els partits polítics, han
signat un manifest per a posar-se en marxa i evitar la des-
trucció massiva d’ocupació fixa.

»Els agents socials i econòmics de Castelló proposaren a
principi del 2009 un nou pacte per l’ocupació en el sector
tauleller i un dels seus punts era, concretament, incentivar
les empreses per a assegurar els llocs de treball.

»Als darrers mesos, la patronal taulellera xifra en un
mínim de 10 i un màxim de 20 milions d’euros i aporta, per
a aportar en sis anys la quantitat necessària per a reforçar i
reflotar el sector i mantindre les empreses i els llocs de tre-
ball de la zona. Són moltes les famílies afectades per la crisi
del monocultiu industrial de Castelló que no té alternatives
ocupacionals en la zona.

»Les Corts Valencianes s’adherixen al manifest signat
per Ascer, la patronal taulellera de Castelló, sindicats i par-
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tits polítics, per a manifestar el suport de la cambra de repre-
sentació del poble valencià a un importantíssim sector eco-
nòmic de la nostra terra.

»Palau dels Borja, 28 d’abril de 2010».
Signat per tots els grups parlamentaris d’esta cambra.

(Aplaudiments)

Proposició no de llei, de tramitació especial d’urgència,
sobre les comissaries del Cos Nacional de Policia als

municipis amb una població superior 
als trenta mil habitants

La senyora presidenta:
Y ahora, señorías, continuamos con el siguiente punto del

orden del día de este pleno, toma en consideración de la pro-
posición no de ley, de tramitación especial de urgencia,
sobre las comisarías del Cuerpo Nacional de Policía en los
municipios con una población superior a los treinta mil
habitantes, presentada por el Grupo Parlamentario Popular.

Para su presentación y defensa tiene la palabra el ilustre
diputado señor Hernández Mateo.
El senyor Hernández Mateo:

Muchas gracias, señora presidenta.
Señorías.
Dicebamus hesterna die, «como decíamos ayer», dijo

Fray Luis de León hace muchos años. 355 años después fue
Unamuno el que sacó la misma palabra, en 1931. Y yo digo,
hoy, como decíamos ayer, hoy hablamos, nuevamente, de lo
que tanto nos ha preocupado durante tanto tiempo.

Hasta en veintiséis ocasiones se ha abordado en el
Congreso de los Diputados el problema de las comisarías de
policía. Las comisarías de policía que fue una promesa elec-
toral del Partido Socialista, del presidente Rodríguez
Zapatero, en el año 2004. Prometió en su programa electo-
ral la construcción de comisarías del Cuerpo Nacional de
Policía en aquellos municipios de más de treinta mil habi-
tantes que no la tuviesen.

Zapatero ha incumplido su palabra durante estos seis
años. En aquella fecha dichos municipios eran cinco:
Torrevieja, Villena, San Vicente del Raspeig, Burriana y la
Vall d’Uixó. Ha día de hoy los municipios de más de trein-
ta mil habitantes que carecen de comisaría del Cuerpo
Nacional de Policía se han convertido en once, pues según
los datos demográficos actuales, seis municipios más se han
unido a los cinco existentes: Alacuás, Petrer, Vila Joiosa,
Jávea, Santa Pola y Manises.

Los alcaldes de estos once municipios representan apro-
ximadamente medio millón de habitantes. Medio millón de
habitantes que no tienen comisaría de policía, medio millón
de habitantes que en épocas como las estivales en los muni-
cipios turísticos superan el millón doscientos mil habitantes.

Villena, San Vicente del Raspeig, Burriana, Vall d’Uixò,
Alacuás, Torrevieja, Petrer, Villajoyosa, Jávea, Santa Pola,
Manises. Estos once municipios siguen sin tener su comisa-
ría de policía tantos años después reivindicada. De ellos,
nueve son gobernados por el Partido Popular, uno Jávea, por
el Bloc en coalición, y otro Alacuás que pertenece al Partido
Socialista. Es una auténtica causalidad lo que ocurre.

Caso aparte, y quiero resaltarlo, es el municipio de
Torrevieja. Y lo digo con conocimiento de causa y con sufri-
miento además. Los torrevejenses el día 25 de noviembre del
año 2005 pusieron a disposición del Gobierno de España, a

través del pertinente acuerdo plenario, todo lo necesario para
la construcción de una infraestructura absolutamente necesa-
ria para el presente y futuro de aquella ciudad: terreno públi-
co municipal y un proyecto técnico a gusto del Ministerio del
Interior para la construcción, por parte de la administración
central del estado, de una comisaría de la policía nacional.

El esfuerzo de Torrevieja fue absoluto. Ha cumplido ínte-
gramente con la parte del acuerdo. El terreno puesto a dis-
posición tiene una superficie de 800 metros cuadrados, en
una de las zonas más céntricas de la ciudad, junto al palacio
de justicia y el cuartel actual de la Guardia Civil.

Este inmueble de los torrevejenses fue considerado por el
Gobierno de España el día 25 de abril de 2005 como plena-
mente idóneo, conforme a comunicación oficial emitida por
el director general de la policía nacional, con registro de
entrada en el ayuntamiento el día 10 de mayo de 2005.

La ciudad de Torrevieja, además, ha asumido íntegra-
mente los gastos de elaboración del proyecto de la añorada
comisaría de la policía nacional. Lo ha sufragado con dine-
ro municipal procedente del esfuerzo de todos sus ciudada-
nos. Lo hace además a pedir de boca de los técnicos del
Ministerio del Interior, soportando tantas y cuantas modifi-
caciones como han sido solicitadas por los representantes de
la administración central del estado.

Los actos de puesta a disposición del terreno y la genera-
ción de crédito suficiente para proveer económicamente el
proyecto ofrecido por el ayuntamiento, en representación de
los torrevejenses, tuvo como correlativo la voluntad del
Gobierno de España para construir la deseada comisaría. Y
dio lugar por ello a la firma del convenio de colaboraciones
del Ministerio del Interior y el Ayuntamiento de Torrevieja
al respecto de la creación de una comisaría del Cuerpo
Nacional de Policía en la ciudad.

La ciudad… Se firmó en el año 2005. En nombre del
Gobierno de España rubricó el referido acuerdo el que era
secretario de estado de Seguridad, hoy secretario de estado
de Interior, don Antonio Camacho Vizcaíno.

Cabe recordar en este preciso instante los argumentos
que fueron esgrimidos en diciembre del año 2004 por algún
parlamentario nacional en la Comisión de Interior del
Congreso de los Diputados para aprobar la construcción con
la mayor celeridad posible de una comisaría en Torrevieja.
Aquel diputado, que es el señor González Serna, diputado
nacional por Alicante del Grupo Socialista, decía cosas
parecidas a éstas: «Torrevieja, peligro mortal. Las posibili-
dades de morir violentamente de un torrevejense multiplican
por veinte a las de un madrileño. El binomio turismo-inse-
guridad es incompatible.» Eso se decía para justificar la
comisaría de policía.

De manera sorprendente e inexplicable, el Ministerio del
Interior, a través de su jefe de gabinete, ha informado con
fecha de emisión de 11 de marzo de 2009, la paralización de
la ejecución de la comisaría de policía nacional, quedando
suspendida de manera indefinida su construcción por moti-
vo de un cambio de ciclo en la dinámica económica de nues-
tro país, mandando al traste todos y cada uno de los com-
promisos que el gobierno central había asumido con nuestra
ciudad, privándonos de una infraestructura vital para el des-
arrollo general del municipio. Esta inesperada decisión
supone un agravio comparativo para la ciudad.

Del mismo modo, a preguntas efectuadas por el diputado
nacional de Izquierda Unida, don Gaspar Llamazares, el
Gobierno de España manifiesta en el Congreso de los
Diputados, en julio de 2008, que la ejecución de la comisa-
ría tendrá lugar durante la anualidad 2009-2010. Por lo
tanto, el argumento económico no puede considerarse váli-
do para avalar esta discriminatoria decisión.
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